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GEEN DRUKKE FIETSPADEN OVER ONS RUSTIGE WOONEILAND !!! 

Woerden, 9 juni 2021 

Geachte raadsleden, geachte wethouder, 

Naar aanleiding van een sessie die op 2 juni gehouden is door het projectteam “Beneluxlaan 
Woerden” met bewoners van het wooneiland in Snel en Polanen willen we u bijgevoegde 
notitie sturen. 

In deze sessie werden suggesties gepresenteerd over zeer drukke nieuwe hoofdfietsroutes 
die dwars door ons rustige wooneiland, dwars door de plas gaan lopen. 

Route 2, 3 en 4 die nu op tafel liggen: 

 schaden de leefbaarheid van het wooneiland en omgeving
 verhogen de verkeersonveiligheid
 vereisen dure nieuwe fietsbruggen

Deze suggesties zijn absoluut onacceptabel en wij zijn voornemens ons hiertegen tot het 
uiterste te verzetten. 

Onze aanbeveling is eenvoudig: 

 Kies voor Route 1A, de veiligste route die maximaal gebruik maakt van bestaande
infrastructuur. Houd daartoe rekening met de bestemming van kavel C1 in het
bestemmingsplan.

 Route 1 is overigens voor ons ook acceptabel.

Snelheid is geboden om te voorkomen dat er bij de uitwerking van bestemmingsplan 
Snellerpoort nu beslissingen worden genomen die de juiste keuze onmogelijk maken. 

In de komende weken zullen wij ons als wooneilandbewoners mobiliseren, waarbij we ook de 
bewoners van de Nova Zemblakade, Terschellingkade, Elbakade, Lewiskade en Harzstraat 
zullen betrekken. 

Dank voor uw aandacht, maar ook met dank aan het projectteam dat de tijd en moeite heeft 
genomen hun overwegingen en opties open met ons te delen. Desalniettemin zijn wij, zeer 
verontrust, benieuwd naar uw reactie. 

Met vriendelijke groet, 

[naam], [adres], Woerden. 
behoudeilandenplas@ziggo.nl 

Tel. [nummer]  ([naam]) 
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Nieuwe hoofdfietsroutes 
Gewenst : Route 1,1A    
Onacceptabel : Routes 2,3,4 over ons wooneiland, dwars door de plas! 
 

 

Mede ondertekend door: 

Borkumkade: 
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NOTITIE:  

GEEN DRUKKE FIETSPADEN OVER ONS RUSTIGE WOONEILAND !!! 

 

1. Achtergrond 

Op 1 juni heeft de gemeenteraad goedkeuring gegeven aan het bestemmingsplan 
Snellerpoort. In dit plan wordt de Beneluxlaan aangelegd en komt de huidige rotonde op de 
Steinhagenseweg – Minkemalaan te vervallen. De rotonde levert al langere tijd problemen op 
met de doorstroming van het verkeer en de verkeersveiligheid. Wij begrijpen dat de 
gemeenteraad om die reden in maart 2020 de voorkeur uitgesproken heeft voor een nieuwe 
ongelijkvloerse kruising (hierna: “fietstunnel”) met het fietsverkeer ter hoogte van het Jan 
Ruijspad. Daarom is als onderdeel van het project “Beneluxlaan Woerden” gevraagd een en 
ander verder uit te werken. Zie ook: www.beneluxbaanwoerden.nl. 

De problematiek van de bestaande rotonde zal door menigeen herkend worden. De aanleg 
van de nieuwe fietstunnel leidt echter wel tot een discussie over de toeleidende 
hoofdfietspaden naar deze fietstunnel. Op 2 juni is er rond dit onderwerp een verdiepende 
sessie belegd door het projectteam waarvoor – helaas maar een deel van - de betrokken 
wijkbewoners waren uitgenodigd.  
 
 
 

2. Overwegingen projectteam  

In de sessie van 2 juni werd duidelijk welke aspecten het projectteam momenteel meeneemt 
in het evalueren van eventueel te ontwikkelen toeleidende hoofdfietspaden: 

 Het te overbruggen hoogteverschil naar de fietstunnel in combinatie met de beperkte 
ruimte. Hierbij spelen de nabijheid van het “Roche/Actelion gebouw” en de nog in te 
vullen bestemming van hetgeen in het project “kavel C1” in bestemmingsplan 
Snellerpoort wordt genoemd een rol. 
 

 De wens om fietsverkeer te ontmoedigen om gebruik te maken van de kruising 
Steinhagenseweg – Amsterdamlaan/Eilandenkade. Hierbij speelt de vrees dat deze 
kruising weleens onveiliger kan worden na de opheffing van de flessenhals die de 
rotonde nu nog vormt. De kruising zelf blijft echter bestaan ten behoeve van het 
verkeer van de stedenwijk naar de basisscholen en het winkelcentrum, maar in welke 
vorm is nog niet bekend. Deze onbekende factor compliceert voor ons de 
beoordeling van de door het projectteam voorgestelde routes. 
 

 Het als onderdeel van het bestemmingsplan Snellerpoort ontwikkelen van een 
promenade waarbij een deel van het bestaande hoofdfietspad langs de 
Steinhagenseweg komt te vervallen. 
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Op basis van bovenstaande overwegingen presenteerde het projectteam 5 mogelijke routes 
voor de toeleidende hoofdfietspaden (zie situatie schets verder op in dit document, en 
bijlage gemaakt door het projectteam). 

 Route 1 maakt maximaal gebruik van bestaande infrastructuur plus te realiseren 
infrastructuur in het nieuwe Snellerpoort.  
 

 Route 4 maakt deels gebruik van bestaande infrastructuur maar vereist ook de aanleg 
van een nieuwe fietsbrug plus te realiseren infrastructuur in het nieuwe Snellerpoort. 
Hierbij dient wel aangetekend te worden dat de bewoners verwachten dat de 
verkeersintensiteit op de bestaande infrastructuur aanzienlijk omhoog zal gaan. 

Zowel Route 1 (komende vanaf Steinhagense weg) als Route 4 (komende vanaf Bergstraat) 
hebben in de beleving van het projectteam het nadeel dat de fietser of snorfietser het 
“gevoel heeft om te moeten rijden” op weg vanaf Snel en Polanen naar het centrum vice 
versa, ook al is dat in het geval van Route 4 slechts 30 meter. Dit zou er dan toe leiden dat 
fietsers of snorfietsers kiezen voor de kruising Steinhagense weg – 
Amsterdamlaan/Eilandenkade en vandaar hun weg vervolgen via de Van der Valk Boumalaan. 
Zoals hierboven aangegeven bestaan er zorgen over de veiligheid van deze kruising wanneer 
in de toekomst de flessenhals op de rotonde Steinhagense weg/Minkemalaan is opgelost.   
 
Daarom heeft het projectteam 3 andere routes ontwikkeld: 

 Route 1A maakt maximaal gebruik van bestaande infrastructuur plus te realiseren 
infrastructuur in het nieuwe Snellerpoort, waarbij voor de aansluiting op de lager 
gelegen fietstunnel een oplossing moet worden uitgewerkt. 
 

 Routes 2 en 3 vereisen de aanleg van nieuwe infrastructuur op en rond het 
wooneiland inclusief twee nieuwe fietsbruggen plus te realiseren infrastructuur in het 
nieuwe Snellerpoort. 

 

 

 
3. Visie bewoners Wooneiland Snel en Polanen. 

 
Overwegingen 

 
1. Wij als bewoners herkennen de problematiek rond de bestaande rotonde Steinhagense 

weg - Minkemalaan en staan positief tegenover het realiseren van een fietstunnel. Diverse 
bewoners hebben hier in de sessie nog wel vragen over gesteld, met name gericht op 
geluidsoverlast en veiligheidsgevoel. Alhoewel deze vragen zeer relevant zijn vallen deze 
buiten het bestek van deze notitie.   
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2. Het wooneiland en de waterpartij of “binnenplas” zijn beeldbepalend voor de wijk 
Snel en Polanen. Citerend uit het in opdracht van de gemeente Woerden door 
KuiperCompagnons opgestelde ontwerp Bestemmingsplan Snel en Polanen van 30 
september 2010:  
 
In Snel en Polanen is een binnenplas met een wooneiland gecreëerd, geïnspireerd op het 
oude Woerden met zijn singels. De binnenplas vormt met het eiland het beeldkenmerk van 
de wijk Snel en Polanen. De verschillende woonbuurten liggen rondom de binnenplas 
gegroepeerd. 
 
De uitstraling van de binnenplas en het gevoel van een wooneiland verdwijnen geheel 
wanneer plas en eiland worden doorkruist door een hoofdfietspad, verbonden met de 
oevers middels bruggen. Daarmee wordt het beeldkenmerk van de gehele wijk 
onherstelbaar beschadigd. Natuurlijk lopen er ook 4 bruggen naar het centrum van 
Woerden, maar op de veel kleinere schaal van het wooneiland pakt dit visueel natuurlijk 
totaal anders uit. 
 

3. Nogmaals benadrukken wij dat het hier om zeer drukke hoofdfietsroutes gaat. Routes 
waarop verkeersstromen uit Harmelen (fietsroute Cattenbroekerplas), Montfoort 
(Cattenbroekerdijk) en Snel en Polanen zich verdichten naarmate zij dichter bij het 
Minkema College en het stationsgebied komen. Dat is te zien bij de op te heffen rotonde, 
maar bij begin en einde van de schooltijden ook op de kruising Harzstraat – Bergstraat – 
Eilandenkade. In de huidige situatie gaat dit verkeer voornamelijk zuidelijk (Eilandenkade) 
en westelijk (Steinhagense weg) langs het wooneiland. In de voorstellen voor Routes 2, 3 
en 4 wordt deze stroom over het wooneiland geleid. Het toenemend aantal snellere 
verkeersdeelnemers op e-bikes en Speed-Pedelecs* vormt hierbij een extra complicatie. 
 
*Speed-Pedelecs mogen hier volgens ons niet rijden. Het fietspad door het stationsgebied is echter de 
kortste route tussen Snel en Polanen en het centrum en derhalve een geliefde sluiproute. 

 
4. De verkeersanalyse is ons inziens incompleet. Het projectteam lijkt zich vooral te 

hebben gericht op de verkeersstroom van en naar de fietstunnel bij het stationsgebied. 
Dus voornamelijk langs de as zuidoost – noordwest. Daardoor zijn belangrijke aspecten 
met betrekking tot verkeersdrukte en veiligheid gemist. 
Er is niet gekeken naar wat dit doet met verkeerstromen in de richting zuidwest – 
noordoost: verkeer vanuit de Schrijvers-, Munten-, en Stedenwijk dat van en naar het 
winkelcentrum gaat. In die verkeersstroom speelt nu nog het fietspad langs de noordzijde 
van de binnenplas een belangrijke rol. Deze route komt echter te vervallen als gevolg van 
de aanleg van de wandelpromenade. Als het wooneiland aan de zuidzijde middels Route 
2, 3 en 4 wordt ontsloten dan zal deze verkeersstroom zich noodgedwongen naar die 
routes verleggen. 
Er is niet gekeken naar wat dit doet met de verkeersstroom in de richting zuid-
noord: verkeer vanaf de Munten- en Stedenwijk dat vanaf de Forintdreef richting 
stationsgebied gaat. Met uitzondering van route 1A geven alle oplossingen een gevoel 
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van omrijden, en fietsers zullen kiezen voor de oversteek naar de Amsterdamlaan. Dit is in 
strijd met een van de uitgangspunten van het projectteam om dit te willen ontmoedigen. 
Er is niet gekeken naar de verkeersstroom in de richting noordoost-zuidwest. Bij het 
vervallen van a) het fietspad voor het winkelcentrum, b) het fietspad op de plek van de 
wandelpromenade zal dit verkeer achter het winkelcentrum doorgaan en via de 
Terschellingkade naar de Bergstraat/Eilandenkade gaan. Sowieso wordt de 
Terschellingkade dus veel drukker. Ontsluiting middels Route 2, 3 en 4 maakt dit in 
afwezigheid van opties als Route 1, 1A nog veel erger. 
Bij de evaluatie van Route 2 is bovendien voorbijgegaan aan verkeer dat op het 
wooneiland naar de Helgolandkade kan afslaan. Voor fietsers uit de Schrijvers-, 
Munten-, en Stedenwijk is dit dan namelijk de aantrekkelijkste route van en naar het 
winkelcentrum en verder. Dat maakt de as van het wooneiland tot een drukke fietsroute. 

 
5. Het projectteam lijkt zich onvoldoende te hebben gerealiseerd dat Route 2, 3 en 4 

vermenging en kruising van verkeerssoorten (auto’s, fietsers, brommers) met zich mee 
brengt op de enige ontsluitingswegen van het wooneiland inclusief oostelijk deel van de 
Eilandenwijk. Deze wegen zijn ook nog eens bijzonder krap, en vooral aan de westkant 
van de Terschellingskade is de bocht onoverzichtelijk. Wij zijn bang dat aanpassingen ten 
behoeve van de scheiding van verkeerstromen leidt tot het verdwijnen van 
parkeergelegenheid en het verkeer nog dichter naar de woningen brengt.  
Ook de voetgangersroute vanaf het wooneiland naar het winkelcentrum wordt bij de 
keuzes voor deze routes doorkruist. Dit is onwenselijk gelet op de oudere bewoners van 
het appartementencomplex aan de Nova Zemblakade van wie er veel wat slechter ter 
been zijn.   

 
6. De percelen op het wooneiland zijn erg open ingericht, zonder schuttingen. Dat geldt 

sowieso voor het terras aan de waterzijde. Vanuit het ontwerp zit je daar echt “in het 
zicht”. Vanuit privacy- en geluidsoverlastperspectief is dat acceptabel omdat de 
terrassen aan het water grenzen. In het geval van de Borkumkade en Anholtkade is hierbij 
ook belangrijk dat het verkeer over de westelijke Terschellingkade/ Helgolandkade 
uitsluitend bestemmingsverkeer is. Dat wordt totaal anders wanneer het wooneiland 
doorkruist wordt door een hoofdfietsroute met fietsers/snorfietsers/scooters. 
Verkeersstromen lopen dan dicht langs de terassen en slaapkamers. Op de 
Terschellingkade liggen deze slaapkamers op de begane grond. Verkeer in de ochtend op 
weg naar werk en school, pizzakoeriers, of nog erger: midden in de nacht, luidruchtig na 
een avondje stappen in het centrum van Woerden of Utrecht. 

 
7. In dit verband willen we ook opmerken dat destijds de grond op het wooneiland voor 

een aanzienlijk hogere prijs (tientallen procenten) per vierkante meter is verkocht 
vanwege het argument van privacy. Het argument was toen dat “je de plas er als het ware 
bij kocht”. Routes 2 en 3 leiden tot een aanzienlijke waardedaling van deze percelen. 
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8. Wonen op het wooneiland heeft zijn voordelen, maar door het ontwerp zijn er geen 
groenstroken of speelplekken voor kinderen. Onze kinderen spelen daarom veel op de 
nu nog verkeersluwe Helgolandkade. Voor jongere kinderen die baat hebben bij een 
beetje toezicht van de ouders zijn er geen alternatieven in directe omgeving. 

 
9. De binnenplas is een fijne plek voor kinderen om met een boot te spelen. In een winter 

waarin het vriest is het een van de eerste grotere plekken in Woerden waar je lekker kunt 
schaatsen. Afgelopen winter genoten daar honderden kinderen en hun ouders van. Dit 
plezier wordt enorm ingeperkt wanneer de binnenplas in drie delen wordt geknipt 
door de aanleg van twee fietsbruggen. Dat geldt voor route 4 natuurlijk ook voor de plas 
langs de Harzkade. 
 

10. In de huidige situatie is het plezierig om rond de binnenplas te lopen. De bestaande 
fietsroutes lopen namelijk om de wandelroute “rondje plas” heen, en kruisen het 
voetpad niet. De in het bestemmingsplan Snellerpoort beoogde wandelpromenade 
maakt in de toekomst deel uit van deze route en zal bijdragen aan dit plezier. Een 
hoofdfietsroute die dit rondje en de wandelpromenade doorsnijdt doet daar ernstig 
afbreuk aan, en moedigt fietsers ook aan of om te steken over de wandelpromenade. Als 
wij mensen willen aanmoedigen tot een gezondere levensstijl dan zullen we ook de 
daarvoor benodigde omgeving in stand moeten houden. 
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Conclusies 

 
1. Routes 1 en 1A maken gebruik van de bestaande infrastructuur rond het wooneiland en 

veranderen het minst aan de bestaande situatie. Zij minimaliseren het vermengen van 
verkeerstromen, en houden beleving en leefbaarheid van het wooneiland en de 
binnenplas in stand. Deze Routes 1 en 1A hebben dan ook uitdrukkelijk de voorkeur 
van de bewoners van het wooneiland.  
 

2. De bewoners begrijpen dat Route 1 naar de mening van het projectteam het nadeel heeft 
dat het mogelijk een “gevoel van omrijden” creëert. Route 1A lost dit op.  De nabijheid 
van het Roche/Actelion gebouw levert volgens het projectteam een uitdaging op bij het 
realiseren van de aansluiting naar de lager gelegen fietstunnel. Dit is in de visie van de 
bewoners eenvoudig op te lossen door een “lus” ten noordoosten van de fietstunnel te 
bouwen. Het projectteam verwelkomde deze suggestie. Dit heeft mogelijk wel gevolgen 
voor de inrichting van de plek die door het projectteam wordt aangeduid als kavel C1. 
Ook vereist Route 1A de aanleg van een hoofdfietspad langs het Roche/Actelion gebouw, 
zoals door het projectteam reeds is voorzien. 
Ook de toekomstige inrichting van de kruising Amsterdamlaan – Steinhagense weg kan 
een rol spelen bij het terugdringen van verkeer over deze kruising. Als deze wordt 
voorzien van verkeerslichten dan zullen fietsers eerder geneigd zijn om het rode licht te 
vermijden door de tunnel te nemen (net zoals velen nu al de bestaande rotonde 
prefereren omdat fietsers daar voorrang hebben).  
Route 1A is overigens ook de enige route die verkeer vanaf het hoofdfietspad vanaf 
de Forintdreef (langs de Steinhagense weg) ontmoedigt om over te steken bij de 
Amsterdamlaan. Alle andere routes leiden tot een grote omweg. 
 

3. Route 4, maar vooral Routes 2 en 3 transformeren het wooneiland naar een 
“Fiets/Snorfiets Knooppunt met Bebouwing”.  
 
Deze routes doen ernstig afbreuk aan de opzet van de wijk Snel en Polanen zoals 
beschreven in het bestemmingsplan. De beleving en leefbaarheid van het wooneiland, de 
binnenplas en de directe omgeving worden hierdoor ernstig geschaad. De waarde van de 
woningen zal nadelig beïnvloed worden. De verkeersveiligheid is door vermenging en 
concentratie/intensivering van verkeersstromen inclusief voetgangersverkeer, bochten, 
krappe wegen bij deze oplossingen ernstig in het geding. In de winter zullen fietsbruggen 
boven het water snel erg glad worden. Bovendien vereisen deze routes de aanleg van 
dure extra infrastructuur.  
 
Wij bewoners van het wooneiland vinden Routes 2, 3 en 4 absoluut onacceptabel, 
en zullen ons hiertegen tot het uiterste verzetten. 
 . 
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4. Tot slot 

De voorkeur van de bewoners van het wooneiland is duidelijk: Route 1A.  

Vanzelfsprekend zijn wij bereid om dit in gesprek met u nader toe te lichten mocht dat nodig 
zijn. 

Wij willen van de gelegenheid gebruik maken om een aantal andere punten bij u onder de 
aandacht te brengen: 

 Het echte probleem - de Engelsen noemen dit zo treffend “The elephant in the room” 
- is natuurlijk de aanwezigheid van een doorgaande provinciale weg, de N204, door 
een woonwijk. Onbegrijpelijk dat er in de jaren ’90, in een tijd waar menig gemeente 
juist vocht voor een rondweg, is toegestaan dat er op deze manier een significante 
stadsontwikkeling werd vormgegeven. Wij zijn erg bang dat de gemeente Woerden 
veel geld stopt in tijdelijke maatregelen die bovendien ten koste van het woongenot 
van haar bewoners gaan. Want uiteindelijk zal het probleem van de N204 op een 
andere manier moeten worden opgelost. 
 

 Nu we toch op het onderwerp “kosten” zijn aangekomen willen we aandacht vragen 
voor de staat van de huidige infrastructuur in Snel en Polanen, met name de bruggen 
en de kruising Eilandenkade/Bergstraat/Harzkade. Omwille van verkeersveiligheid, 
maar ook om esthetische redenen (verlaten bussluis, wildgroei aan verkeersborden, 
verwaarlozing) behoeft de laatste zeker aandacht ongeacht de route die u kiest. De 
foto’s in de tweede bijlage spreken voor zich. Dit is in het bijzonder relevant wanneer 
de gemeente tegen onze zin zou besluiten te investeren in dure nieuwe fietsbruggen: 
steek dat geld liever in het onderhoud van hetgeen u nu al heeft. 
 

 In het bestemmingsplan Snellerpoort worden Route 2 en 3 op geen enkele manier 
genoemd. Ik refereer naar “Snellerpoort bijlage 5.5” van de stukken van de 
raadsvergadering van 1 juni jongstleden. In de toelichting op het Mobiliteitsconcept 
staat alleen een aansluiting richting Route 4 (ten oosten van het 
appartementencomplex Terschellingkade) aangegeven. Ook op pagina 9 van de 
Milieu Effect Rapportage is alleen deze aansluiting weergegeven. Wij zijn derhalve 
bang dat er een plan is goedgekeurd zonder dat alle consequenties van dit plan voor 
het gebied en bewoners buiten het bestemmingsplan helder voor ogen stonden.  
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BEZINT EER GIJ AAN NOG MEER DURE INFRASTRUCTUUR BEGINT! 

Helgolandkade: Leuning tijdelijk gestut, struiken groeien uit het houtwerk 

 

 



Alpenstraat: leuningen hangt aan tie-raps en zit niet eens meer aan elkaar vast – situatie bestaat al 
maanden… een jaar….? 

 

 



Bussluis Harzstraat: verrommeld straatbeeld, verlaten onnodige infrastructuur 

 

 



Fietsroutenetwerk



Fietsstraat

Vrijliggend fietspad

Fietsbrug

Hoofdfietsroute

Secundaire fietsroute

Snelfietsroute

Verwijderen fietspad

Route 1

Voordelen
• Geen fietsbruggen

Nadelen
• Lange route met veel bochten
• Geen duidelijke toegevoegde 

waarde

Aandachtspunt
• Inpassing oversteek fietspad in 

Promenade

Fietsoversteek

Fietsonderdoorgang



Fietsstraat

Vrijliggend fietspad

Fietsbrug

Hoofdfietsroute

Secundaire fietsroute

Snelfietsroute

Verwijderen fietspad

Route 1A

Voordelen
• Rechtstreekse route vanuit 

verschillende richtingen

Nadelen
• Onvoldoende ruimte voor inpassing

Knelpunt

Fietsonderdoorgang



Fietsstraat

Vrijliggend fietspad

Fietsbrug

Hoofdfietsroute

Secundaire fietsroute

Snelfietsroute

Verwijderen fietspad

Route 2

Fietsoversteek

Voordelen
• Geschikte route voor fietsers vanuit 

verschillende richtingen

Nadelen
• Hoge kosten wegens twee lange 

fietsbruggen

Aandachtspunten
• Fietsers vanuit zuidelijke richting 

moeten via fietsbrug worden geleid
• Inpassing oversteek fietspad in 

Promenade

Fietsonderdoorgang



Route 3

Fietsoversteek

Voordelen
• Kortere fietsbruggen t.o.v. route 2

Nadelen
• Hoge kosten wegens fietsbruggen 

en inpassing fietsstraat op 
Terschellingkade

• Minder geschikte route voor 
fietsers vanuit zuidelijke richting

Aandachtspunt
• Inpassing oversteek fietspad in 

Promenade

Fietsstraat

Vrijliggend fietspad

Fietsbrug

Hoofdfietsroute

Secundaire fietsroute

Snelfietsroute

Verwijderen fietspad

Fietsonderdoorgang



Route 4

Fietsoversteek

Voordelen
• Minder fietsbruggen dan route 2 en 

route 3

Nadelen
• Kosten wegens fietsbrug en 

inpassing fietsstraat op 
Terschellingkade

• Minder geschikte route voor 
fietsers vanuit zuidelijke richting

Fietsonderdoorgang

Fietsstraat

Vrijliggend fietspad

Fietsbrug

Hoofdfietsroute

Secundaire fietsroute

Snelfietsroute

Verwijderen fietspad



Fietsstraat

Vrijliggend fietspad

Fietsbrug

Verwijderen fietspad

Alle routes

Fietsoversteek

Fietsonderdoorgang

Fietsoversteek

Fiets-
oversteek

Knelpunt
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